
 

 

Zápis z jednání Výkonného výboru 

  

Českého horolezeckého svazu   

 

 

 www.horosvaz.cz Strana 1 z 4 

  

 

 

Místo jednání: Praha Datum: 11. 4. 2024  

schválil: Bloudek  

zapsala: Valentová Pořadové číslo: 28 

Distribuční list: členové VV, sekretariát, revizní komise 

Seznam účastníků:  

VV - Bloudek, Janoš, Oliva, Resch, Klíma  

sekretariát – Valentová, Albrecht, Fajbišová, Plischková 

Příští jednání: 21. 5. 2024 od 12.30 hod., Praha sekretariát ČHS 

Freestyle 7. 5. 2024 

Přílohy:  

 

 Popis Vlastník  Termín 

1.  Kontrola plnění úkolů z předchozích jednání 
Zadané úkoly byly splněny. 
Trvá úkol Panely k historii horolezectví, odpovídá J. Bloudek. 

- - 

2.  Korespondenční schválení zprávy o hospodaření a závěrky za rok 
2023 
Výkonný výbor schválil 23. 2. 2024 na videokonferenci zprávu 
o hospodaření a závěrku za rok 2023, která je předložena ke 
schválení Valné hromadě. 
Následně Výkonný výbor 12. 3. 2024 korespondenčně schválil finální 
verzi rozpočtu na rok 2024. 

- - 

3.  Valná hromada ČHS 
VV diskutoval o požadavku skupiny oddílů „Za transparentní svaz“ 
zařadit na jednání VH jejich návrhy usnesení a uložil J. Bloudkovi 
reagovat na zaslanou žádost.  

Bloudek neprodleně 

4.  Mezinárodní aktivity a projekty 
J. Bloudek se v březnu zúčastnil GA IFSC v Chile. 
V projektu Erasmus+ CORS, který byl ukončen k 31. 12. 2023, je 
prodloužen termín pro doplnění závěrečných zpráv do konce dubna.  

- - 
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5.  Smlouva s Benediktinským opatstvím 
Výkonný výbor schválil smlouvu s Benediktinským opatstvím sv. 
Václava v Broumově, které je vlastníkem pozemků, na kterých se 
nachází lezecké oblasti (Ostaš a další). ČHS na sebe touto smlouvou 
bere odpovědnost za případné škody, ke kterým by na těchto 
pozemcích mohlo dojít při provozování horolezecké činnosti.  
Podepsání smlouvy bylo nezbytnou podmínkou pro získání souhlasu 
vlastníka pozemků s využíváním skal na jejich pozemcích pro 
horolezectví. Výkonný výbor smlouvu schválil na základě právních 
konzultací a na základě vyhodnocení rizik, která se jeví jako 
zanedbatelná. Za podepsání smlouvy oběma smluvními stranami 
a navazující jednání a opatření odpovídá B. Valentová a OVK 
Broumovsko. 

Valentová 
OVK 
Broumovsko 

neprodleně 

6.  Přijetí nového oddílu 
Výkonný výbor schválil přijetí oddílů Lezci Zábřeh z.s. a HO Hodonín 
z.s. Administrativní záležitosti zajistí sekretariát.  

sekretariát neprodleně 

7.  Reporting 
Příjmová stránka rozpočtu se vyvíjí pozitivně zejména díky 
rekordnímu prodeji členských průkazů a cestovního pojištění. Výdaje 
v 1. čtvrtletí jsou v souladu s očekáváním. 

- - 

8.  Dotace 
ČHS již obdržel rozhodnutí NSA, na základě něhož mu bude přidělena, 
stejně jako ostatním prioritizovaným sportovním svazům dotace na 
podporu sportovního svazu (organizace sportu; talent a repre) ve výši 
95% a 103% loňské dotace; případný doplatek bude následovat po 
vyhodnocení. Dále již ČHS obdržel některé krajské a městské dotace 
na závody.  

- - 

9.  Poradní skupina pro tuzemské závody 
Výkonný výbor schválil vytvoření poradní skupiny pro tuzemské 
závody, která reprezentuje pohled oddílů. Za činnost skupiny 
odpovídá V. Albrecht.  

Albrecht průběžně 

10.  Zvýšení odměn ve sportovním lezení 
Výkonný výbor schválil návrh na úpravu odměn činovníků na 
tuzemských závodech, která lépe zohledňuje jejich pracovní zatížení 
a odpovědnost, a návrh na proplácení cestovného trenérům SCM při 
společných trénincích. Za úpravu vnitřního dokumentu odpovídá 
sekretariát.   
 
Výkonný výbor projednal návrh na úpravu odměn koučů na 
mezinárodních závodech a uložil D. Fajbišové doplnit návrh 

sekretariát neprodleně 



 

 

Zápis z jednání Výkonného výboru 

  

Českého horolezeckého svazu   

 

 

 www.horosvaz.cz Strana 3 z 4 

  

 

a předložit jej s potřebnými argumenty do 19. 4. 2024 ke 
korespondenčnímu schválení. 

11.  Sportovní lezení - informace 
Akademické MČR se uskuteční v rámci Akademických her 27-28. 6. 
2024 v Jablonci nad Nisou a v Liberci.  
Uskutečnil se mezinárodní V4 boulder camp.  
Probíhá příprava Olympijské vesnice v Mostě. Akci je ze strany ČHS 
nutné personálně zajistit a začít komunikovat s ČOV. 
Proběhlo testování nových plánovacích a evidenčních modulů Yarmill 
a zjednodušená verze pro SpS byla představena oddílům.  
Komise sportovního lezení řeší RED-S (relative energency deficiency), 
neboť shromažďování dat o závodních pro výpočet RED-S je nově 
podmínkou IFSC pro udělení mezinárodní závodní licence.  
Na základě nominačních závodů je již sestaven reprezentační tým 
v boulderu a v rychlosti. Mezinárodní závodní sezona za účasti 
českých reprezentantů byla zahájena v polovině března.  
Od začátku roku proběhlo již 16 tuzemských závodů, z toho 6 v 1. lize.  
V květnu začne testování nového, komplexního registračního 
systému pro tuzemské závody v ostrém provozu, při paralelním 
využití dosavadního registračního systému.  

- - 

12.  Skialpinismus - informace 
Reprezentanti ČR se v březnu zúčastnili tří závodů SP ISMF. 
E. Matějovičová vybojovala 1. místo na SP mládeže v Norsku, 
v disciplíně sprint.  
Tuzemská skialpinistická závodní sezona byla zakončena 9. 3. 2024 
závodem MČR ve Špindlerově mlýně, který byl také posledním 
závodem letošního HUDY ČP ve skialpinismu. Mistry ČR v kat. 
dospělých se stali E. Matějovičová a J. Fabián.  

- - 

13.  Ledolezení - informace 
2. 3. 2024 se uskutečnil v Brně 1. závod letošního ČP v ledolezení na 
obtížnost.   

- - 

14.  Vzdělávání – informace 
Na začátku března byl ukončen kurz Trenér B. V kalendáři je vypsána 
široká nabídka kurzů a seminářů pro instruktorské a trenérské 
kvalifikace.  

- - 

15.  Alpinismus – informace 
V polovině března byl na základě výběrového řízení sestaven nový 
osmičlenný tým Sokolíků na období 2024 – 2026. 
Na konci března bylo dokončeno shromáždění nominací pro Výstupy 
roku za rok 2023. 

- - 
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16.  Správa skal a ochrana přírody - informace 
10. 4. 2024 nabylo právní moci krátkodobé povolení pro tři sektory 
ve Žďárských vrších (Bílá skála, Černá skála, Rybenské perničky), 
které vyjednala OVK jako náhradu za rozsáhlejší uzavírky jiných 
lezeckých sektorů ve Žďárských vrších.   
3. 4. 2024 se uskutečnilo jednání s ředitelem AOPK a zástupci CHKO 
Broumovsko týkající se PP Kočičí skály (část Ostaše). Území, které je 
v důsledku aktuálního rozhodnutí pro lezce uzavřeno, bude 
v nejbližší době uzavřeno pro veškerou veřejnost.  
ČHS řeší aktuální problém týkající se několika sektorů v Českém 
krasu, jichž se týká modernizace železnice.   
Byly rozděleny granty na podporu správy a údržby skalních oblastí.  

- - 

17.  Marketing, média - informace 
Na začátku dubna byla vydána Ročenka ČHS 2023 a zahájená její 
distribuce. K dispozici je i online verze a oddíly si mohou objednat 
tištěné výtisky. 

- - 

18.  Oddíly, mládež – informace 
V březnu byly přiděleny granty na podporu tradičních akcí.  
ASPV SOŠ Šumperk zorganizoval první regionální kolo soutěže Mladí 
horalové.  

- - 

 
 


